
Agenda
 

zaterdag 14 juni
10:00 uur Vlaggetjesdag             

 
woensdag 19 juni

19.00 uur AED training 
 

woensdag 25 juni
19.30 - 21.30 uur Schilderclub in de

Tuinhapper 
 
 

zaterdag 5 juli 
10.00 - 17.00 uur Open Tuindag 

 
 

zaterdag 30 augustus
15.00 - 17.00 uur Tuincafé in de

Tuinhapper
 

Plantjesdag ZWN
groot succes

 
Op zaterdag 10 mei organiseerde het
team van de winkelcommissie weer

een plantjesmarkt.
 

De zon werkte goed mee, de sfeer
was uitstekend en veel tuinders gin

gen tevreden met hun aankopen naar
hun tuin. En de verkopers? Die waren

ook tevreden. 
 
 

Op de foto's een impressie van deze
geslaagde dag.

De Tuinluiter
Jaargang 69, Zomer 2025



Van de redactie
Geen tuinjaar is hetzelfde. Verleden
jaar hadden we te maken met heel
veel regen en weinig oogst, omdat de
slakken in groten getale alles opvra
ten. April 2025 was de op vijf na
warmste aprilmaand sinds 1901. We
haalden temperaturen van 25°C, een
paar dagen later kon de temperatuur
echter weer gehalveerd zijn. Maar wat
het meeste opviel was dat het droog
was en droog bleef. 
 
In deze Tuinfluiter een aantal artike
len, die we jullie al in het vooruitzicht
hadden gesteld; zij konden niet in het
winternummer geplaatst worden van
wege de vele jaarverslagen. Het gaat
om een stukje over Rebecca van Of
feren, onze nieuwe webbeheerder,
een artikel over bijen van onze imker
Nelleke. Dit keer is er ook weer
ruimte voor het Stokje: waarin Esther
Eden, nog niet zo lang op haar tuin,
schrijft over hun tuin en haar gezin.
 
Verder een verslag van de druk be
zochte bijeenkomst voor nieuwe tuin
ders, georganiseerd door het bestuur.
Zij kregen informatie van de vele vrij
willigers, die hun werk doen vanuit de
talrijke commissies. Zoals onze voor
zitter Leo Pel het verwoordde: ‘vrij
willigers zijn enorm belangrijk.’ Daar
om starten we een nieuwe rubriek
'vrijwilliger in het zonnetje', om te
laten zien wie ze zijn en wat ze doen.
 
De conceptnotulen van de ALV van
19 april staan ook in dit nummer. En
verder natuurlijk ook de vertrouwde
zaken, zoals de puzzel en de prijswin
naar van de puzzel.
                             
  Edith

Tuincafé kennisgroep Natuurvriendelijk
Tuinieren
De kennisgroep Natuurvriendelijk Tuinieren heeft voor het Tuincafé in de afgelopen
maanden weer een aantal leuke activiteiten georganiseerd.
 
In maart was er voor het derde jaar gelegenheid om fruitbomen te enten. De deelne
mers hadden hun voorkeur in het najaar 2024 al opgegeven, zodat docent Hans van
Dijk voldoende gelegenheid had om mooi entmateriaal te bestellen bij de kweker. 
 
April stond in het teken van het verwerken van nuttig onkruid. Van tevoren werden
grote hoeveelheden zevenblad en brandnetel geplukt. Dit waren de hoofdingrediënten
voor een heerlijke pesto en een bijzondere spätzle, een soort quiche. Op het terras
werd hier na afloop heerlijk van gesmuld.
 
In mei organiseerde de kennisgroep een excursie naar het Permacultuur Centrum
Haarlem aan de Korte Verspronckweg. Het bezoek werd afgesloten met een gezamen
lijke lunch.  Ook de dames van het PCH waren zeer te spreken over het bezoek, zoals
te lezen was in hun wekelijkse nieuwsbrief: 
"Gisteren ontvingen wij een zeer enthousiaste en leergierige groep tuiniers van de
Volkstuinvereniging ZWN( zonder werken niets). Na afloop gingen ze niet met lege
handen weg maar met stekken en scheuten van zowel de oerprei als de eeuwige
moes. En wij kregen 2 pakken heerlijke stroopwafels!" 

Van Rebecca ontvingen we een leuk verslag, ook te lezen in deze Tuinfluiter.  
 
 

Plantjesdag 
Zaterdag 10 mei was het een gezellige
drukte op het voorterrein van ons park.
Tuinders konden daar hun plantjes verko
pen, ruilen of weggegeven. Martien en
Astrid hebben vrijdag 9 mei bij Kwekerij
Sap uit Heemskerk weer een bus vol
mooie perkplanten opgehaald. 
 
De bestelbus werd gesponsord door
Ananda Nieuwetijdswinkel (www.ananda.
nl) uit Haarlem. Hiervoor onze dank.
 
Het Winkelteam

Lies roert in de pan, Wim kijkt toe Tijd om te proeven, het smaakte de deelnemers

goed!
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Om 5 personen op een foto te krijgen is niet mak

kelijk, maar een spectaculair uitzicht bij de Niagara

Falls hielp wel een beetje!
De paden met mooie gevlochten randen De verhoogde bakken liggen al klaar

Geef het Stokje door
In dit thema kunnen tuinders hun ervaring en geschiedenis rondom hun tuin delen met andere leden. Deze keer is het Stokje
overgepakt door de tuinders van H.04. In 2023, toen ze nog op de wachtlijst stonden, was zoon Wout al de winnaar van de
puzzeltocht tijdens de Open Tuindag!

Johan en Esther
Hallo lieve Mede-tuinders,
 
Mij is gevraagd een stukje te schrijven voor
ieders favoriete seizoenblad; De Tuinflui
ter! Bedoeld om ons welkom te heten en
ons de kans te geven ons aan u voor te
stellen als nieuwe tuinders.
 
Nou, hier zijn we dan! Johan & Esther en
we wonen vlakbij ZWN in Velserbroek.
Wij hebben 3 pubers thuis en een teckel
tje genaamd Jet! Eigenlijk 4 pubers dus.
Want als je Jet roept, rent ze standaard
de andere kant op.
 
Sinds November zijn wij de ‘groot’ grond
bewerkers van Hazelaar 4. Ik ben van de
plannen in en om de tuin en Johan van de
uitvoering en plannen in en om ons tuin
huisje.
 
Na een best nat najaar met best veel
modder zijn wij heel enthousiast eerst
maar eens een stukje gaan ophogen, zodat
de laarzen niet leeg in de tuin bleven staan
en mijn sokken zwart en nat zouden
worden.
 
Zo geschiedde. Nu zijn wij aardig wat Big
bags verder, beginnen al aardig thuis te
geraken in het op de tuin gesproken jargon
en zullen waarschijnlijk heel veel fouten
maken tijdens het tuinieren. Kortom, we
hebben er zin in!
 
Wat opvalt is dat we heel veel geholpen
worden met lieve en goed bedoelde ad
viezen. Die adviezen zijn super, anders
hadden we bijvoorbeeld alle tuinders van
aardappelen kunnen voorzien (dankjewel

Martien; )) en stonden we waarschijnlijk
nog tot onze enkels in de modder.
 
Beetje voor beetje groeit de tuin uit tot
een tuin in plaats van een klein akkertje.
De verhoogde bakken staan klaar voor de
allerlekkerste groente, die wij eerder
hopen op te eten dan de slakken komend
jaar. De prei en bloemkool staan hier al in
de vensterbank te ontkiemen. Waar
schijnlijk zijn dat er ook weer teveel, maar
dat komt vast wel weer goed op de plant
jesmarkt.
 
Bij Wil heb ik de kunst afgekeken hoe je
leuke paadjes kunt maken van wilgentak
ken die we op onze eigen tuin hebben
gesnoeid en waarvan er ook een heleboel
zijn gedoneerd door Marjolijn en haar
partner. Wil heeft mij zelfs geholpen met
houtsnippers uitrijden, waardoor de tuin
in 1 klap (en redelijk eenvoudig) een me
tamorfose heeft ondergaan. Dankjewel!
 
De eerste cursus heb ik inmiddels ook
gevolgd, met als thema Fruitbomen snoei
en, waar je NIET leert snoeien! Dit werk
te in het begin op mijn lachspieren, maar
klopt als een bus!
 
Na de duidelijke dia presentatie en de
reader gingen we in groepjes het complex
verkennen op zoek naar kruisende takken,
bloemknoppen, goede loten en minder
goede loten. Je leert pas snoeien door
vallen en opstaan, door jaren ervaring…en
niet te vergeten met behulp van Henk!
 
Deze man, met zo’n enorme bak aan er
varing met betrekking tot het tuinieren en

het leven, geeft zijn kennis graag door aan
de jongere generaties en dat is mijns in
ziens goud waard.
Houdt je boom in toom…die zin is blijven
hangen. Henk was nog niet helemaal te
vreden hoe ik mijn boom (nog) niet in
toom heb, maar wij willen dit jaar minstens
1 appeltje proeven!
 
Ook heb ik schuurpapier en siliconenspray
ingeslagen voor het onderhoud van het
tuingereedschap, het blijft er langer goed
van schijnt (supertip).
 
Er komen nog meer cursussen aan, waar
de jongere generaties hun ‘vruchten’ van
kunnen plukken. Die cursussen zijn kleine
juweeltjes en volgens mij gaat de eerstvol
gende over enten. Zin in!
 
Ook al is het nu nog februari, ik hoor de
vogels al volop fluiten, de parkieten roven
de voederkorven leeg, de spinaziezaadjes
zijn waarschijnlijk bevroren en ik heb nog
geen idee wat ik waarnaast zou willen
planten…MAAR; de Lente is in aantocht!  
Mijn favoriete seizoen!
 
Schud de winter uit je haren.
Laat je rugzak achter
met alles wat nog moet.
Schop de schoenen van je blaren
en loop op blote voeten
de lente tegemoet
(onbekende bron)
 
 
Tot ziens op de tuin!
Groetjes, Esther & Johan
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Contactadvertentie
Hè, hoezo? Nou ja, niet

schrikken, maar ..... 
  

De redactie van de Tuinfluiter is
op zoek naar uitbreiding! 

 
De redactie bestaat nu uit Joke Gros
kamp (L.24) en Edith Rikveld (M.22).
Wij doen dit met veel plezier maar

het zou voor de continuïteit van ons
mooie verenigingsblad fijn zijn om er
toch een paar mensen bij te hebben.

 
Enthousiasme is belangrijker dan erva
ring, dat komt vanzelf wel en wij hel
pen je graag op weg. De taken verde

len we in onderling overleg, dus je
hoeft er in principe niet al te veel tijd

aan kwijt te zijn. 
 

Dus: vind je het leuk om een stukje te
schrijven over je tuin, heb je leuke
ideeën om uit te proberen, maak je
graag foto’s, wil je helpen bij de op

maak van het blad of wil je meer
informatie?

 
Aarzel dan niet en stuur een mailtje
naar redactie@zwn-volkstuinen.nl of

loop eens langs bij onze tuinen.
 

Je mag ons natuurlijk ook bellen:
Edith 06-44846542
Joke 06-25316181

Hoe honingbijen bijenwas produceren
 
Jonge werkbijen hebben de taak om bijenwas te maken voor de kolonie. Kort nadat
een nieuwe werkbij als volwassene tevoorschijn komt, begint deze was te produce
ren. Honingbijwerkers hebben vier paar speciale wasafscheidende klieren aan de on
derkant van hun buik. Uit deze klieren scheiden ze vloeibare was af, die bij blootstelling
aan de lucht verhardt tot dunne schilfers. Naarmate de werkbij ouder wordt, atrofiëren
deze klieren en wordt het maken van was aan jongere bijen overgelaten. 
Tijdens de piekfase van de wasproductie kan een gezonde werkbij ongeveer acht
schalen was produceren in een periode van 12 uur. De bijenkolonie heeft ongeveer
1000 wasschalen nodig om een   gram bijenwas voor hun kam te maken. Door de
geometrie van de honingraat kan de bijenkolonie hun opslagruimte maximaliseren
terwijl de hoeveelheid was die nodig is om de structuur op te bouwen, wordt gemini
maliseerd.
 
Hoe bijen was gebruiken om een   honingraat te bouwen
Nadat de zachte was is uitgehard, gebruikt de werkbij stijve haren op haar achterpoten
om de was van haar buik te schrapen. Ze geeft de was door naar haar middelste benen
en vervolgens naar haar onderkaken. De bij kauwt de was totdat deze buigzaam is en
vormt deze voorzichtig in de zeshoekige cellen die de honingraat van de kolonie vor
men. Werkbijen gebruiken hun mond om de dikte van de honingraat te meten terwijl
ze deze bouwen, zodat ze weten of er meer of minder was nodig is.
 
Wat is bijenwas?
Bijenwas is een afscheiding geproduceerd door werkbijen in de familie Apidae, maar
we associëren het meestal met honingbijen (Apis mellifera). De samenstelling is vrij
complex. Bijenwas bestaat voornamelijk uit esters van vetzuren (vetzuren gecombi
neerd met alcohol), maar in bijenwas zijn meer dan 200 andere kleinere componenten
geïdentificeerd.
Nieuwe bijenwas is lichtgeel van kleur, voornamelijk door de aanwezigheid van stuifmeel,
maar wordt na verloop van tijd donkerder tot goudgeel. Bijenwas wordt bruin door
contact met bijen en propolis.
 
Bijenwas is een opmerkelijk stabiele stof die vast blijft over een breed temperatuurbe
reik. Het heeft een smeltpunt van 64,5 graden Celsius en wordt pas broos als de
temperatuur onder de 18 graden Celsius komt. De honingraat is daarom bestand tegen
temperatuurschommelingen van seizoen tot seizoen, wat essentieel is voor het over
leven van de honingbijenkolonie door de zomerhitte en winterkou.
 
Imker Nelleke
 
 
 

Imker Nelleke is trots op de nieuwe producten van

de bijenwas. Foto's Edith
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Aromabrander

Bijenkolonie leeft in boomholte

De kaarsmallen

Ook de beide kleindochters Dylailah en Danysha

helpen graag mee.

Was zweten met ramen

Was zweten van de bij

Was, van bij tot
product
 
Bijen “zweten” kleine plaatjes was uit
tussen de segmenten van hun achterlijf.
Een bij doet dat niet haar hele korte leven
(ze leven maar 20 tot 30 dagen).
 
In de natuur maken honingbijen (geen
wilde bijen) helemaal zelf raten van was in
holle bomen. Die raten worden gebruikt
om stuifmeel, nectar in te stoppen en de
koningin legt er eitjes in. Dit bouwen doen
ze in een hexagramvorm. Holle boomga
ten zijn er amper, dus de honingbij leeft
voornamelijk in door imkers gebruikte
bijenkasten.    
 
 
Zodra er een cel in de raat leeg is, poetsen
ze deze weer schoon. Het verpoppen van
larve naar bij laat namelijk stukjes vuil
achter. Als imker kunnen we de bijen ook
helpen met bouwen van de raten. Dat
doen we door platen van bijenwas in
houten raampjes te maken.
 
Er zitten dunne metalen draadjes in die,
als we ze warm maken, de wasplaten daar
doen smelten en dan na stollen vastzitten.
Dit scheelt de bijen veel werk. Als imker
kun je ook de bijen alles zelf laten maken.
Dan imker je met natuurbouwramen.
 
 
Als de wasplaten vaak zijn gebruikt wor
den ze donker en niet schoon meer. Dan
smelten we ze in een stoomwassmelter.
Ramen gaan in de metalen bak, erboven
wordt hete stoom gemaakt, waardoor de
was smelt en in een bak stroomt. 
 
De was is dan nog vies en moet nog een
paar keer opnieuw gesmolten worden en
gefilterd worden door bijvoorbeeld een
panty. Hierna is de was klaar voor gebruik.
We kunnen er ook weer was platen van
maken om weer in de kast te hangen.
 
 
Arbeidsintensief, maar leuk om te doen is
kaarsen maken. Ik heb 18 verschillenede
mallen. Naast kaarsen maak ik lippenbal
sem (te koop in de winkel), roze lipgloss,
klovenzalf en geurblokjes voor in een
aroma brander. 
 
Imker Nelleke 
 

Een broedkamerraam met bijenwas
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info@verkoopstylingenmeer.nl
0626474011

Vrijwilliger in het zonnetje:   
Yvonne Voogel
 
In deze nieuwe reeks zetten we een vrij
williger centraal. Yvonne Voogel  wordt
voor deze zomereditie bevraagd.
 
Wie?
Yvonne heeft sinds ruim vijf jaar een tuin
aan de Lijsterbeslaan en ze is er dolblij mee.
Ze begon samen met een vriendin. De
vriendin verhuisde na een jaar waardoor
ze er alleen voor stond. Nu doet zij de
tuin samen met haar broer Jeroen en een
tante springt af en toe bij tijdens het ver
potten in het voorjaar. Haar man doet de
heg en houdt de conifeer in toom; hij heeft
niet zoveel met tuinieren.  Yvonne ging er
vol in en na anderhalf jaar was de tuin klaar,
incluis een nieuw huisje.  Die eerste peri
ode leverde best wat stress op, bekent ze.
Nu alles ingericht is geniet ze enorm van
haar tuin.
 
Wanneer ben je begonnen met je
vrijwilligerswerk?
‘Gelijk in het eerste jaar. Ik werd gevraagd
om te helpen in de winkel, daar hadden ze
een tekort aan mensen. Ik dacht dan leer
ik gelijk wat mensen kennen. Ik dacht ook
dat ik minder geschikt zou zijn voor het
algemeen werk want ik wist toen niets van
tuinieren en kon het onkruid niet onder
scheiden van andere planten.’
 
Wat houdt je vrijwilligerswerk in?
De winkel
‘Ik ben begonnen achter de balie van de
winkel en draaide gelijk mee in de verga
deringen. Op de vergadering wordt o.a.
besproken wat er wordt ingekocht. Ook
evalueren we onze activiteiten zoals de
aardbeienplantenverkoop of zoals laatst
de verkoop van de geënte  tomaten-, pa
prika-  en komkommerplantjes. De big
bags met aarde worden door tuinders in
de winkel besteld. Ik ben dan hier samen
met Martien en Arend als Van Schagen ze
komt afleveren. Voorheen zorgden we dat
de zakken naar de tuinen werden gereden
met de vorkheftruck. Nu kan dat niet
meer, want het gewicht is te zwaar voor
het asfalt. We zijn iets nieuws aan het
bedenken.’
Yvon vertelt dat het haar wel leuk leek om
ook big bags te rijden met de vorkheftruck.
Aanvankelijk was men verrast. een vrouw
die aanbood om vorkheftruck te rijden.
‘Maar ik werd ingewerkt en op een gege
ven moment mocht ik het proberen.
Daarna heb ik vele bags weggebracht.’
 

De kringloopwinkel
‘Dat is vorig najaar begonnen. Ik hielp Flip
met wat kleine klussen zoals een plank
ophangen en de boel wat te ordenen. Toen
Flip door omstandigheden niet zelf in de
winkel kon staan, kreeg ik de sleutel. We
hebben toen ook de loods opgeruimd en
dingen die niet meer geschikt waren voor
de verkoop afgevoerd naar de kringloop
of de stort. Nu is de kringloopwinkel weer
elke zaterdag goed toegankelijk. Er wordt
regelmatig wat ingebracht en elke zaterdag
zijn er meerdere enthousiaste kopers.’
 
EHBO/reanimatie AED
‘Daar ben ik verleden jaar mee begonnen.
Voor mij is het betrekkelijk eenvoudig.
Vanuit mijn werk, ik ben ergotherapeut,
ben ik gecertificeerd. Ik vind het belangrijk
dat er mensen op de tuin zijn die hulp
kunnen bieden. Eigenlijk zou elke tuinder
het lijstje in zijn huisje moeten hangen
zodat je weet dat, als er iets gebeurt, je er
niet alleen voor staat en weet wie je kunt
waarschuwen.’ Ze heeft tot nu toe alleen
eens een wond verzorgd.
 
Losse klussen
Op donderdag heeft Yvon, die vier dagen
werkt en een gezin heeft, tijd voor haar
tuin. Ook de zaterdag is ze meestal op de
tuin. Ze is op deze dagen inzetbaar voor
wat ze noemt losse klussen.
 
Hoeveel tijd kost het je al met al?
‘Dat is niet nauwkeurig te zeggen: de be
zetting van de winkel is veertien keer per
jaar een dagdeel, daar komen de twee
vergaderingen bovenop. Elke donderdag
was afgelopen jaar ongeveer twee uur op
de ochtend voor het wegbrengen van de
bigbags in maart, april, mei en de actie van
meer dan 10 zakken aarde laten leveren
op je tuin. De losse klussen zijn wisselend,
zo een drie uur per maand gokt ze.’
 
Waarom doe je vrijwilligerswerk op
de tuin?
‘ZWN is een vereniging en dus van ons
allemaal en die kan niet bestaan zonder
vrijwilligers. Dus ik vind daaruit voort
vloeien dat je vrijwilligerswerk doet.
Donderdag en zaterdag zijn mijn tuindagen
en de tuin werkt verslavend, ik ben er erg
graag. En daarnaast vind ik het vrijwilligers
werk leuk om te doen, net als de tuin.’
 
Edith

Druk bezig bij de kringloopwinkel van Flip

Bezorgen in het kader van de grasrollenactie
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Kennismaken met Rebecca de nieuwe webbeheerder
Delen en iets bijdragen 
lopen als een rode draad door ons ge
sprek. Rebecca is sinds kort de nieu
we webbeheerster van de website. Ze
vertelt dat ze een oproep had zien staan
in de nieuwsbrief, ze heeft gelijk gerea
geerd.
 
Rebecca heeft duidelijk al over het werk
en de website nagedacht. Ze ziet drie
taken voor zich: de technische “achter
kant” van de website beheren, de inhoud
die geleverd wordt plaatsen, en de wensen
van het bestuur vervullen rondom de
website als communicatiemiddel. Ook
voor ideeën van de medetuinders staat ze
open.
 
Ze vindt de technische kant een leuke
uitdaging, vroeger heeft ze een klein beet
je ervaring opgedaan met het maken van
basale websites. De inhoud vindt ze gro
tendeels overzichtelijk, het gaat dan om
het plaatsen van informatie zoals het wij
zigen van de lijst met aspirantleden.
 

Wat betreft de nieuwe wensen voor de
website gaat ze nauw samenwerken met
het bestuur. Zo staat in de beleidsvisie van
een aantal jaren geleden de wens om de
website leesbaarder te maken en het na
tuurvriendelijk tuinieren een duidelijker
plaats te geven. 
 
Het is haar opgevallen dat er op ZWN
heel veel kennis is.
Een deel van de kennis wordt gedeeld
tijdens de leerzame en waardevolle Tuin
cafe’s die worden georganiseerd. Deze
kennis is er deels al, maar verdient een
meer zichtbare plek op de website, vindt
ze. ‘Als je samen dingen deelt, dan levert
het meer op. Dan hebben meer mensen
er plezier van. Dat is zo als je je oogst deelt
met je buren, maar dat is ook zo als je
kennis deelt.’
 
Rebecca heeft sinds september 2023 een
tuin aan de Hazelaarlaan 15 met haar man
Reinier en hun kinderen. William, zeven,
is graag met de schep in de weer en Ade
line, bijna vijf, vindt het heerlijk om te

zaaien.
Beide kinderen vinden het geweldig om op
zoek te gaan naar beestjes in de tuin en ze
spelen ook heel graag in de Natuurspeel
tuin. Rebecca neemt deel aan de werk
groep Natuurspeeltuin. 
 
Bijdragen aan de natuur, er goed voor zijn,
kijken naar de grond en daar zo goed
mogelijk voor zorgen vindt ze belangrijk.
Daarom hebben ze de grote eikenboom
in de tuin omarmd en verdiept ze zich in
de principes van de permacultuur.
 
In het kader van een van die ontwerpprin
cipes, "Gebruik en waardeer diversiteit",
doet ze in deze kennismaking een oproep
aan iedereen om mee te denken en haar
vooral te benaderen als je ideeën hebt
voor de website. Dat kan door een bericht
te sturen naar: webbeheer@zwn-
volkstuinen.nl.

 
Edith
 

Excursie Permacultuur Centrum Haarlem 
Zondag 11 mei was het zover, een excursie georganiseerd door de kennisgroep Na
tuurvriendelijk Tuinieren naar het Permacultuur Centrum, een verborgen tuin aan de
Korte Verspronckweg.
 
Wij kregen een warm welkom door de twee bestuursleden, Bep Barreveld en Coby
Roestenburg, die ons over de geschiedenis en toekomst van het Centrum vertelden;
opgericht in 2014 op de voormalige locatie van de Lieven de Keyschool, er is een
eetbare tuin ingericht en een voedselbos waar ze verschillende cursussen organiseren.
De tuin is gecreëerd met hulp van veel vrijwilligers, o.a. statushouders die vroeger in
de voormalige asielzoekerscentrum De Koepel zaten. Het Centrum speelt niet alleen
een rol in het verzorgen van een groen onderdeel van de stad en het stimuleren van
biodiversiteit, maar hecht ook belang aan sociaal en maatschappelijke functies.

Daarna kregen wij een uitgebreide rondleiding met uitleg over veel planten, waaronder
verschillende soorten bijzondere bomen en veel vaste groenten. Wij zagen hoe je
voedsel kan verbouwen als je samen met de natuur werkt en hoe je gebruik kan maken
van veelzijdige inheemse planten zoals smeerwortel (die niet alleen bijenvriendelijk is,
maar ook eetbaar, medicinaal, en als bemesting kan gebruikt kan worden).
 
Voor de lunch gingen we even binnen en daarna kregen we Oerprei en stekjes van
Eeuwig Moes mee, een mooie cadeau aan het einde van een mooie dag!

Rebecca van Offeren, H.15 

Rebecca, de nieuwe webbeheerster van ZWN

Rondleiding door het Permacultuur Centrum

Haarlem, foto Jan Levers

Fotowedstrijd
Op 5 juli vieren we weer de Open Tuindag. De redactie van de Tuinfluiter is be
nieuwd naar jullie foto's van deze dag. De leukste inzendingen plaatsen we in de
volgende editie. Stuur je foto's naar redactie@zwn-volkstuinen.nl en misschien

siert jouw foto straks de voorpagina! Doe je mee?
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alles onder één dak

Tel. 020-2134381

Mob. 0654336797

Delflandlaan 1

1062EA Amsterdam

Cloudopslag ZWN
Vroeger werden belangrijke stukken
en correspondentie op papier in map
pen opgeslagen. De papieren opslag
vertoont gaten en het papieren dos
sier is lastig doorzoekbaar. Daarnaast
bewaren de verschillende commissies,
de penningsmeester en de secretaris
nu e-mails, rapporten, verslagen etc.
op hun eigen computer/externe harde
schijf. Er is dus geen centrale elektro
nische opslag, waar de belangrijke
stukken in volledigheid te zien zijn.
Het bestuur van ZWN wil daar ver
andering in aanbrengen.
 
We hebben ons laten informeren en
One Drive Business van Microsoft is
veilig, goedkoop en ook voor ‘digibe
ten’ makkelijk te gebruiken. Google is
de helft duurder en ook Apple is
waarschijnlijk niet goedkoop.  Een
personal Microsoft One Drive opge
hangen aan een bestuurslid is goedko
per, maar als dat bestuurslid (bv met
ruzie) vertrekt, heb je een probleem.
Het voorstel aan de ALV was daarom
voor de goedkoopste variant van One
Drive  Microsoft Business.
 
Tijdens de ALV kwam de vraag om te
kijken naar Nederlandse oplossingen,
omdat data opslaan in de VS wellicht
risicovol is.  De ALV ging akkoord
met het voorstel voor een cloudop
lossing, het bestuur kijkt of er een
vergelijkbaar Nederlands alternatief is
en zo ja, dan wordt dat het. Zo nee,
dan wordt het de goedkoopste vari
ant van Microsoft One Drive Busi
ness. Na de ALV kwam nog een tuin
der met een alternatief. Fijn dat er ac
tief wordt meegedacht!
 
We hebben de drie opties bekeken.
Ook hebben we een vergelijkend on
derzoek gelezen in het blad Compu
ter!Totaal. En daar kwam One Drive
Microsoft Business als meest gebrui
kersvriendelijk uit. En het goede
nieuws, bij Microsoft One Drive Busi
ness worden de data in Europa opge
slagen. Daarmee verviel een belangrijk
bezwaar. Alles afwegende heeft het
bestuur daarom besloten voor de Mi
crosoft oplossing te gaan. Een volgen
de stap is het aanschaffen en toe
komstvast inrichten van deze oplos
sing.
 
Petra Delsing, secretaris

Kantinediensten in
de Tuinhapper

-- Open Tuindag 5-jul

H.19 Praneeth 12-jul

B.10 R.A. 19-jul

B.27 Hans 26-jul

B.14 Annemarie 2-aug

L.06 Marianne 9-aug

L.32 Irene 16-aug

B.07 Leonie 23-aug

B.22 Jasmijn 30-aug

B.09 Anja 6-sep

B.16 Gert Jan 13-sep

H.15 Rebecca 20-sep

B.23 Gert Jan 27-sep

H.26 Ellen 4-okt

H.25 Rixt 11-okt

L.34  Paulo  18-okt

M.20 Monique 25-okt

 

 

Een verrassing!
Als je plantjes koopt op de plantjesdag bij
ZWN kom je soms voor bijzondere ver
rassingen te staan. Tuinster Els had samen
met haar vriendin Paulien een flinke kluit
met siergras gekocht. Bij de tuin aangeko
men voelde Paulien iets bewegen in de
plastic zak om de kluit heen. Snel werd
imker Wil erbij gehaald om de zaak te
beoordelen.
Het bleek een hommelnestje te zijn! De
kluit kreeg een rustig plekje en daarna was
het afwachten of het volkje zich hier thuis
zou voelen. (De vriendin kreeg trouwens
ter compensatie een nieuwe kluit siergras
mee).
 
Onlangs hoorde de redactie van Els dat
het nest helaas geen lang leven beschoren
was. Een veldmuis is de vermoedelijke
dader, van de bijen is nu geen spoor meer
te bekennen...                            Joke
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Tineke houdt in de gaten of Hans de pannenkoek

wel goed omdraait. Foto Joke

Drie bakkers op een rij: John, Tineke en Hans zor

gen voor de pannenkoeken, iedereen wacht rustig

op zijn/haar bestelling. Foto Sjoeke

Pannenkoekendag
 

De pannenkoekendag is ieder jaar de
officieuze start van het nieuwe tuin
seizoen. Ook dit jaar was het weer
een gezellige boel, iedereen genoot
van de heerlijke pannenkoeken, die

met veel enthousiasme werden gebak
ken door Tineke, Leo, John en Hans,
terwijl Esther in de keuken van de

Tuinhapper zorgde voor de aanvoer
van nieuw pannenkoekenbeslag.

 
Ook dit jaar werd het evenement ge

sponsord door Henk van Schagen,
wat altijd weer zorgt voor veel blije

gezichten.
 

Bedankt namens iedereen, Henk!
 
 

Kennismakingsochtend voor nieuwe
tuinders
Meer dan tien nieuwe tuinders kwamen af
op de voorlichtingsbijeenkomst, die op 5
april werd georganiseerd door het be
stuur. De bedoeling is om nieuwe tuinders
te laten kennismaken met het bestuur, de
commissies en de verschillende gezamen
lijke locaties op het tuincomplex. Be
stuursleden, commissieleden en anderen
kregen een paar minuten de tijd om hun
werkzaamheden toe te lichten. Leo, onze
voorzitter, heette iedereen welkom en
stelde het bestuur voor. Naast de leden
van het dagelijks bestuur (Petra, secretaris
en Jan Willem en Flip, penningmeesters)
zijn drie bestuursleden voorzitter van een
commissie, namelijk Hans (bouwcommis
sie),  Nico (tuincommissie) en Astrid
(winkelcommissie).

 

Over de verschillende speciale plekken
werd verteld door de betrokkenen: José
over de natuurtuin en heemtuin, Astrid
over de natuurspeeltuin en de winkel,
Marjolijn over de kennisgroep natuur
vriendelijk tuinieren die het Tuincafé or
ganiseert (je kunt je ook aanmelden voor
de app-groep), en Leo over de kantine en
de evenementen die daar georganiseerd
worden. De kringloopwinkel De Krant
dankt haar naam aan het feit dat vroeger,
toen oud papier nog geld opleverde, oude

kranten werden ingezameld. Nu kun je er
voor een prikkie tuingerelateerde spullen
kopen.
 
Ook de informatiekanalen komen aan de
beurt: de website, die sinds kort beheerd
wordt door Rebecca en de wekelijkse
nieuwsbrief, die wordt samengesteld door
José en op donderdag in je mailbox komt.
Tenslotte vertelt Joke over de Tuinfluiter,
het kwartaalblad, dat volgend jaar alweer
70 jaar bestaat.
Het echtpaar Jacques en Sjoeke zet zich
ook actief in voor onze vereniging: hij doet
de aanhangerverhuur en zij beheert de lief-
en leedpot, zet koffie tijdens de algemene
werkzaamheden en levert informatie aan
voor de Tuinfluiter.
 
Op de tuin staan ook vier bijenkasten,
twee achter de kantine en twee bij de
Singel aan het eind van de Maluslaan. Er
zijn vier imkers actief. De honing kun je in
de winkel kopen net als andere bij-gerela
teerde zaken zoals de lippenbalsem en
kaarsen. Wil benadrukt dat het voor bij
én mens belangrijk is om zoveel als moge
lijk inheemse gewassen op je tuin te heb
ben en geen chemische bestrijdingsmidde
len te gebruiken.
 
Voordat de rondleiding op het complex
begint benadrukt Leo dat alles op de tuin
gedaan wordt door vrijwilligers. In ieder
een schuilt een talent en zonder de vrij
willigers zou ZWN niet kunnen bestaan.
Dus mocht je je talenten in willen zetten?
Dan graag! 
 
Edith

Leo opent de bijeenkomst voor nieuwe tuinders.

Foto Astrid
De eenden hebben ZWN ook weer gevonden.

Foto Joke
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Conceptverslag ALV april 2025
Aanwezig: 32 leden
Afwezig met bericht: 8
Afwezig zonder bericht: 93
Aantal machtigingen: 4 (niet zuiver geteld, vergeten te noteren)

 Welkom
De voorzitter heet iedereen van harte welkom.
 
Ingekomen stukken, presentie
We hebben van de gemeente €1030 subsidie gekregen voor het tuincafé, met dank aan Jan (M12) die dat geregeld heeft. We
hebben twee brieven van de AVVN gehad, een voor de algemene ledenvergadering van 30 november 2024, waar de voorzitter en
secretaris naar toe zijn gegaan. De vergadering heeft toen het besluit genomen om de werkzaamheden van de AVVN uit te beste
den aan Elba/Rec. We hebben ook een uitnodiging voor de algemene ledenvergadering gehad van 17 mei 2025, maar daarvoor zijn
we helaas verhinderd.
 
Vaststellen notulen ALV 23 november 2024
Er zat een foutje in, Tanja’s tuinnummer was L18. Ellen (H26) geeft aan bij punt 13 van het verslag dat het principe van een waar
borgsom wél in de statuten staat, maar dat de praktische uitwerking daarvan in het huishoudelijk reglement staat. De notulen
worden met deze aanpassingen met algemene stemmen vastgesteld.
 
Mededeling: indexeren huisjes, kas etc. met 4,1 % (consumentenindex)
De voorzitter tuincommissie Nico licht toe dat we dit jaar de losse onderdelen zoals huisjes, kas etc. indexeren met 4.1%, en ook
het totaalbedrag. Dit is intussen verwerkt in het taxatie spreadsheet en wordt dus automatisch verrekend. Dus als je nu stopt met
tuinieren, gelden de nieuwe bedragen.
 
Statuten afgehandeld door de notaris, huishoudelijk reglement wordt herzien
De statuten zijn door Ad (S7) en Ellen (H26) herzien en op 23 november 2024 door de ALV goedgekeurd. Ze zijn intussen ook bij
de notaris gepasseerd en staan nu op de ZWN website.Het huishoudelijk reglement wordt momenteel herzien. Daarbij worden
het tuinreglement en het bouwreglement opgenomen in het huishoudelijk reglement, dubbelingen worden verwijderd, dingen
worden geschrapt etc. Een tipje van de sluier: het voorstel zal worden om het bedrag dat je betaalt als je bij vertrek de tuin niet
netjes achterlaat te verhogen van €100 naar €500. De huidige borg vervalt als je opstallen meer dan €1000 waard zijn, daar kan
die €500 in die gevallen mee verrekenend worden. Bij wie geen opstallen heeft of opstallen <€1000 wordt de borg naar €500
verhoogd. Wie opstallen > €1000 heeft, krijgt volgend jaar €100 mindering op de jaarcontributie. Daarmee zal dan de huidige
borgregeling vervallen. Dit idee wordt momenteel verder uitgewerkt. Qua procesgang is het voornemen om, net zoals bij de sta
tutenwijziging, in september een inloopavond te organiseren waar we de inhoud bespreken en waar nodig commentaar verwerken.
Op de ALV in november kan men op het integrale stuk vervolgens alleen nog voor of tegen stemmen.
 
Voorstel: ZWN bestuursstukken opslaan en archiveren in de cloud; One Drive Business van Microsoft,  kosten
€487 per jaar.
Vroeger werden belangrijke stukken en correspondentie op papier in mappen opgeslagen. De papieren opslag vertoont gaten en
het papieren dossier is lastig doorzoekbaar. Daarnaast bewaren de verschillende commissies, de penningsmeester en de secretaris
nu emails, rapporten, verslagen etc. op hun eigen computer/externe harde schijf. Er is dus geen centrale elektronische opslag waar
de belangrijke stukken in volledigheid te zien zijn. Het bestuur van ZWN wil daar verandering in aanbrengen. We hebben ons laten
informeren en One Drive Business van Microsoft is veilig, goedkoop en ook voor ‘digibeten’ makkelijk te gebruiken. Google is de
helft duurder en ook Apple is waarschijnlijk niet goedkoop.Een personal Microsoft One Drive opgehangen aan een bestuurslid is
goedkoper, maar als dat bestuurslid (bv met ruzie) vertrekt, heb je een probleem. Gekozen is daarom voor de goedkoopste vari
ant van One Drive Microsoft Business. Hans (L15) heeft een voorkeur voor een Nederlandse oplossing, gelet op de ontwikkelingen
in de VS. De ALV gaat akkoord met het voorstel voor een cloudoplossing, het bestuur kijkt of er een vergelijkbaar Nederlands
alternatief is en zo ja, dan wordt dat het. Zo nee, dan wordt het de goedkoopste variant van Microsoft One Drive Business. Jan
(M12) vraagt of we de papieren dossiers digitaliseren. Voorzitter tuincommissie Nico geeft aan dat hij het papieren archief aan het
digitaliseren is. Secretaris Petra licht toe dat we niet het hele verleden kunnen herstellen, maar wel een goede start voor de toekomst
kunnen maken. De ALV gaat met algemene stemming akkoord.
 
Jubilea
Marino (S11) wordt onder applaus in de bloemen gezet omdat hij 25 jaar lid is. Gefeliciteerd! We hebben ook drie leden die 12,5
jaar lid zijn, te weten Jan (M12), Cees (B26) en Esther (L09).
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vervolg conceptverslag ALV april 2025
 
Kascontrolecommissie
De voorzitter Leo geeft aan dat de kascontrolecommissie Hans (L15), Wim (B17) en Jolanda (L16) hun werk hebben gedaan en
alles akkoord bevonden, op een verschil van €0,50 na, wat de penningmeester intussen hersteld heeft. Wim geeft aan dat het er
allemaal netjes uit zag, en vraagt de algemene ledenvergadering om het bestuur decharge te verlenen. De leden gaan met algemene
stemmen akkoord. Ellen (H26) vraagt aandacht voor het goed bewaken van de kosten van het verenigingsblad, loopt dat goed?
Penningmeester Jan Willem geeft aan dat het goed loopt, het budget loopt dit jaar wellicht ten einde. Daarna zal hij scherp op de
kosten blijven. Jan Willem geeft nog toelichting op het feit dat de Algemene kosten met bijna €1400 zijn overschreden, dit in
verband met de aanschaf van een AED.
 
 Rondvraag en sluiting
Pauline H31 vraagt of het bestuur in de nieuwsbrief opnieuw aandacht wil vragen voor de regels rondom het gebruik van explo
siemotoren (met name het gewijzigde tijdstip). De voorzitter tuincommissie gaat daar een stukje aan wijden in de nieuwsbrief.
Ellen (H26) wil de betreffende vrijwilliger nogmaals bedanken voor het verbouwen van de toiletten. Algemeen applaus. De voor
zitter geeft aan dat diegene bedankt is en dat het ook voor zeer lage kosten is gerealiseerd.
Esther (H4) geeft aan dat het achterhek makkelijk te openen is (als hij niet op slot is) voor iemand met dunnen armen, de spijlen
staan best breed uit elkaar. En zij vraagt toelichting op de halve bigbags. De voorzitter winkelcommissie Astrid geeft aan dat de
heftruck het asfalt te veel kapot rijdt. De tijdelijke oplossing is dat tuinders zelf de halve big bags met een pompwagen ophalen. Er
wordt naar alternatieven gezocht, waaronder de heftruck voorzien van brede luchtbanden. Ook wordt gekeken naar een elektrische
pompwagen. Leo geeft aan dat de massieve wieltjes van een zware pompwagen snel kapot gaan.  Huib (M14) geeft aan dat er ook
pompwagens met autobanden zijn. Verschillende leden hebben vragen over de mogelijkheden van (zelf laten) asfalteren. De
voorzitter Leo geeft aan dat de gemeente destijds heeft geasfalteerd. Zelf kunnen we het zeker niet betalen. De secretaris Petra
geeft aan, dat zij de gemeente heeft gemaild of de gemeente het opnieuw asfalteren van onze lanen wellicht in hun meerjarenplan
ning kunnen opnemen.
Er wordt gevraagd hoe het gaat met het verlengen huurcontract van de gemeente. Het huurcontract loopt eind van dit jaar af. De
voorzitter Leo geeft aan dat de gemeente op bezoek is geweest, dat was plezierig en constructief. We wachten nu op bericht.
Jolanda ( L16)  heeft vragen hoe het zit met stemmen als je met je man samen tuiniert. Secretaris Petra geeft aan dat de regel is
een persoon per tuin mag stemmen. Als je zelf niet bij de algemene ledenvergadering kan zijn, dan kun je iemand machtigen. De
vervolgvraag is wat als je stopt met tuinieren? De regel is dat 1e graads familie je tuin mag overnemen. Gaat het om 2e en 3e graads
familie, dan  moet diegene aspirant lid zijn en dan geldt het voorrangsrecht. Er ligt geen plan om dit onderdeel te wijzigen in het
nieuwe huishoudelijk reglement.
Kees (H10) geeft aan dat week 17/18 er een nieuw gemaal komt en daarna wordt ook het gemaalgebouw gerenoveerd. Hij vraag
zich af hoe en wanneer de gemeente verder gaat met de slootkanten. De secretaris Petra geeft aan dat ze dit bij de gemeente zal
navragen.
 
 Om 14:35 sluit de voorzitter de vergadering en nodigt iedereen uit voor een drankje.
 

Jubilaris Marino S.11) wordt door voorzitter Leo in

de bloemetjes gezet. Foto: Martien van Woerkom

Rijksstraatweg 439 Haarlem
023-5201000

En wat doe je dan als je kruiwagen zijn wiel verlie

st? Je maakt er een plantenbak van!

- Pagina 11 -



Colofon
Vtv  Zonder Werken Niets
 
Bezoekadres: Van der Aartweg 25,
2026 ZM Haarlem-Noord
Postadres: Postbus 2521, 2002 RA
Haarlem
Telefoon op complex: 023 - 5370003
Banknr: NL73 INGB 0000 013256
www.zwn-volkstuinen.nl
 
Bestuur:
Voorzitter: Leo Pel (lid z.t.)
Secretaris: Petra Delsing (S.03)
Penningmeester/bestuurslid ICT:
Jan Willem van Dalen (S.08)
2e penningmeester : 
Flip Henstra ( B.24)
Voorzitter bouwcommissie:
Hans Hein (H.24)
Voorzitter tuincommissie:
Nico de Bont (S.22)
Voorzitter winkelcommissie:
Astrid van Broekhuizen (S.07)
 
Redacteur Nieuwsbrief:
nieuwsbrief@zwn-volkstuinen.nl
José van Wakeren (S.11)
 
Redactie Tuinfluiter:
redactie@zwn-volkstuinen.nl
Joke Groskamp (L.24)
Edith Rikveld (M.22)
 
Beheerder website:
Rebecca van Offeren (H.15)
webbeheer@zwn-volkstuinen.nl.
 
Inleveren kopij tot uiterlijk:
30 augustus 2025  (herfstnummer)

Oplossing ZWN
puzzel Lente 2025
 
Er waren weer meerdere  goede inzendin
gen. SMEEERWORTEL was de juiste op
lossing.
 
Dit keer is Mariëllen als winnaar uit de bus
gekomen.
 
Zij ontving een waardebon uit de winkel
die zij hier in ontvangst neemt, voor de
fruitboom die prachtig in bloei staat in haar
tuin.

De ZWN puzzel
Deze keer hebben we gekozen voor een
zomerse woordzoeker voor de puzzelen
de tuinders. 
 
Oplossingen zijn tot 26 juli weer welkom
op het bekende e-mailadres:
redactie@zwn-volkstuinen.nl. 
 
Onder de goede inzendingen verloten wij
weer een kadobon ter waarde van € 7,50,
te besteden in de ZWN-winkel!
 
Veel plezier met het zoeken naar de
oplossing!

Woordzoeker 

ZWN zomerpuzzel

B I K I N I B A D P A K R M

N E M E O L B V L I N D E R

D G E S R E P P I L S L G A

N N B B I N T U I N O Ĳ E W

E T A A Z L E E Z O Z V I Z

R L H R D W O R T W A R L O

E R A B T M E S E K I A V N

I U N E N S I M A P D N Z N

E U G C E P B N B R M J O E

O V M U R A T O T R A A N B

R P A E D I S T U O O P K R

P M T N E M M E W Z N E I I

S A R G L I A T K C O C K L

W K N Z A N D K A S T E E L

BADMINTON

BADPAK

BAL

BARBECUE

BIKINI

BLOEMEN

BOS

COCKTAIL

GRAS

HANGMAT

KAMPEREN

KAMPVUUR

PARASOL

RANJA

SLIPPERS

SPROEIER

STRAND

TUIN

VAKANTIE

VLIEGER

VLINDER

WARM

WATERPISTOOL

ZANDKASTEEL

ZEE

ZON

ZONNEBRIL

ZWEMBAD

ZWEMBROEK

ZWEMMEN

ĲS

woordzoekerfabriek.nl » maak je eigen woordzoeker

Oplossing

             

Een korte pauze van AW-groep 2 

"knap werk, geen sprietje heermoes meer te

vinden" 
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